

# 电子知识产权

曾培炎题字

Electronics  
Intellectual Property

总第 375 期 / 2023 年 02 期

- 论我国职务发明制度框架的重构——建立《职务发明条例》之必要
- 国际投资法框架下数据资产的适格性研究

NETWORK PLATFORM  
COPYRIGHT FILTERING OBLIGATION  
SERVICE INVENTION  
DATA ASSETS HEIRS COPYRIGHT  
INTERNATIONAL INVESTMENT LAW  
MARRAKESH TREATY  
HEGEL'S PHILOSOPHY OF LAW  
COMPUTER SOFTWARE COPYRIGHT  
INTERNET SERVICE PROVIDERS

DIANZI ZHISHI CHANQUAN

ISSN 1004-9517



邮发代号: 2-738  
零售价: 人民币 28 元

2023 / 02

学术研究

继承所得著作权行使的裁判逻辑与规制进路·····	段威 回亚茹	4
论我国职务发明制度框架的重构——建立《职务发明条例》之必要·····	戴哲	13
《马拉喀什条约》的黑格尔法哲学阐释·····	张文	25
我国网络平台版权过滤义务的引入与构建·····	王雪蕾	34

热点聚焦

论数据使用：个人信息保护与数据利用的衔接点·····	李晓阳	48
国际投资法框架下数据资产的适格性研究·····	张渝	60

专题研讨

“使用环境特征”的辨识与思考·····	姚建军	74
---------------------	-----	----

法苑

数字经济背景下软件著作权刑事证明对象构建——以 100 份裁判文书的具案证成为切入 ·····	何梦迪 张晶鑫	87
--	---------	----

////// **Academic** ////

Judicial Application and Theoretical Reflection of Heirs Copyright  
..... **Duan Wei Hui Yaru** 4

Reconstruction of Framework of Chinese Service Invention System—the Necessity  
of Establishing the "Regulations on Service Inventions" ..... **Dai Zhe** 24

Interpretation of the Marrakesh Treaty Based on Hegel's Philosophy of Law  
..... **Zhang Wen** 25

The Introduction and Construction of Copyright Filtering Obligation in China's  
Network Platform ..... **Wang Xuelei** 34

////// **Spotlight** ////

Data Use: the Junction of Personal Information and Data..... **Li Xiaoyang** 48

A Study on the Eligibility of Data Assets Under the Framework of International  
Investment Law ..... **Zhang Yu** 60

////// **Spotlight** ////

Identification and Thinking of "Usage Environment Feature" ..... **Yao Jianjun** 74

////// **Judges Column** ////

Constructing the Proof Objects of Criminal Cases on Computer Software Copyright  
Under the Background of Digital Economy—Taking 100 Judgments as the Starting  
Point ..... **He Mengdi Zhang Jingxin** 87